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Protokoll från pensionärsrådets möte den 15 mars 2010 
 
 
Ledamöter Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 
 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 
 Bror Lord PRO Farsta centrum 
 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 
   
Tjänstgörande ersättare Inga Lill Lindgren PRO Hökarängen 
   
Ersättare Asta Westerlund PRO Sköndal 
 Ove Svensson SPF Farsta 
 Sture Simonsson SPF Sköndal 
   
Förhinder Lilian Falkbäck, ordinarie PRO Farsta strand 
 Mary Andersson, ersättare PRO Farsta centrum 
   
Gäster Lasse Eriksson §§ 1-3 gatuingenjör trafikkontorets 

enhet Stadsmiljö Ytterstad 
 Kerstin Järneberg §§ 1-3 ordf handikapprådet 
 Ove Martinsson §§ 1-3 vice ordf handikapprådet 
   
Tjänstemän Ulla Thorslund förvaltningschef 
 Thomas Kultti bitr avdelningschef 
 Rebecka Strandberg  § 6 utvecklingssekreterare 
 Pia Sundqvist nämndsekreterare 
 
 
 
Justeras:   
 
  Bror Lord, ledamot 
 
 
Justeras:   
 
  Stig Åström, vice ordförande 
 
 
Sekreterare:  
 
  Pia Sundqvist 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ledamoten Bror Lord (istäl-
let för ordföranden) och vice ordförande Stig Åström. Justering sker den 19 
mars. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 1 februari 2010 anmäldes. 
 

§ 3 Dagens gäst: gatuingenjör Lasse Eriksson från trafikkontoret 
Rådet hade tidigare (vid mötet den 11 januari) uttalat sig om den brist-
fälliga snöröjningen i stadsdelsområdet. På rådets inbjudan deltog Lasse 
Eriksson, gatuingenjör vid trafikkontorets enhet för Stadsmiljö Ytterstad, 
och berättade om kontorets planering för snöröjning både inför den gångna 
och den kommande vintersäsongen. Även handikapprådet har varit kritiska 
mot stadens insatser och rådets presidium hade därför bjudits in att delta 
vid denna del av pensionärsrådets möte. 
 
Lasse Eriksson förklarade att de upphandlade entreprenörer som sköter 
snöröjningen har ställts inför den mycket ovanliga utmaningen att det  
under 75 vinterdagar har fallit 190 cm snö, att det har snöat i genomsnitt 
varannan av dessa dagar och att det inte har varit en enda period med mild-
väder – snön har alltså inte smält undan innan det har fallit mer. 
 
På fråga från Barbro Karlsson upplyste Lasse om att det i avtalet med  
entreprenörerna anges att de ska använda ”lämpliga maskiner”, men att det 
har visat sig att maskinerna har varit alltför klena för de mängder snö det 
har handlat om den här vintern. Maskinerna klarar till exempel inte av att 
ploga bort hårt tilltrampad snö utan röjer bara bort det översta skiktet, med 
följd att det bildas isiga vallar. Entreprenörerna har heller ingen möjlighet 
att med kort varsel införskaffa fler eller starkare maskiner eftersom det helt 
enkelt inte har funnits några att tillgå. Planering för en lämplig maskinpark 
måste göras långt före vintersäsongen. 
 
Dagens avtal om snöröjning är femårigt och gäller i ytterligare två år. Det 
omfattar en fast årlig ersättning och en rörlig del som ger ersättning vid 
varje plogningstillfälle. I avtalet finns en klausul om vite, men enligt Lasse 
Eriksson är det meningslöst att jaga entreprenörerna med viten när det 
kommer så mycket snö som den här vintern. 
 
Rådet tog också upp problemet med bristande samordning mellan olika  
aktörer som ansvarar för snöröjning (till exempel staden och privata fastig-
hetsägare), vilket kan innebära att en röjd gångväg snart blockeras av de 
vallar som en annan entreprenör, med ett annat ansvarsområde, lämnar  
efter sig. 
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Ersättaren Ove Svensson påpekade att det är olämpligt att lägga upp stora 
snöhögar i gathörnen så att sikten blockeras. Ove önskade också att det 
skulle skottas bättre vid stolpar vid övergångsställen, så att gångtrafikanter 
når fram till de tryckknappar som reglerar trafikljusen. Lasse Eriksson sva-
rade att dessa och liknande synpunkter och klagomål regelbundet framförs 
till entreprenörerna. 
 
Parkerade bilar är ett problem för snöröjarna, men Lasse påpekade att det 
är stadens parkeringsbevakning som ansvarar för att åtgärda. Att trans-
portera bort felparkerade eller övergivna bilar är dessutom en lång och 
komplicerad process. 
 
Stadsdelsdirektör Ulla Thorslund berättade för rådet att även stadsdels-
nämnden har tagit upp problemet med den bristande snöröjningen och att 
hon därför har varit i kontakt med trafikkontorets chef Magdalena Bosson. 
Magdalena Bosson har bekräftat att det har varit problem med snöröjningen i vis-
sa områden, bland annat i Tallkrogen, och att kontrollen av felparkerade bilar har 
brustit på vissa mindre gator. 

 
§ 4 Aktuellt från nämndsammanträdet den 11 februari 2010 

Inget fanns att rapportera.  
 

§ 5 Ärenden till nämndsammanträdet den 25 mars 2010 
Ärende nr 12: Så här tyckte de äldre om stadens hemtjänst 2009 
Rådet konstaterade att Farsta Norra Hemtjänst har något lägre omdöme än 
övriga enheter. Ulla Thorslund gissade att det möjligen kan bero på att en-
heten har haft hög personalomsättning. Nu har man skapat en jämnare 
kompetens i personalgrupperna och man har även arbetat med kompetens-
höjande åtgärder. 
 
Rådet ansåg att det är tråkigt att maten och matsituationen fortfarande får 
relativt låga omdömen, trots genomförda satsningar på bland annat perso-
nalutbildning. 
 
Ärende nr 13: Så här tyckte de äldre om stadens vård- och omsorgsboende 
2009: 
Barbro Karlsson berättade att man i kommunstyrelsens pensionärsråd, där 
hon och Bror Lord sitter, har funderat över i hur stor omfattning olika  
brukarenkäter inte fylls i av den äldre själv utan av anhöriga, och hur detta 
påverkar resultatet. Rådet och Ulla Thorslund diskuterade om det relativt 
låga omdömet när det gäller möjligheten att påverka sin vardag delvis kan 
bero på att anhöriga har en uppfattning om att de äldre orkar och vill vara 
mer aktiva än vad som faktiskt är fallet. För somliga kan det exempelvis 
vara tillräckligt att delta i gemensamma måltider. (Måltiden kommer också 
framöver att betraktas som en aktivitet.) Rådet och förvaltningen var ense 
om att det är viktigt att låta äldre själva bestämma hur aktiv man vill vara. 
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Biträdande avdelningschef Thomas Kultti beskrev hur möjligheten till ute-
vistelse förstärks under sommaren med hjälp av sommarjobbande ung-
domar. Intresset från de äldre är dock inte alltid så stort som förväntat. 
 
Ärende nr 17: Förslag till närstående- och anhörigpolicy för stadens äld-
reomsorg 
Rådet hade inga synpunkter på förvaltningens förslag till remissvar. 
 
Ärende nr 20: Förslag till detaljplan för Farsta 2:1 vid Ullerudsbacken i 
Farsta strand 
Rådet hade inga synpunkter på förvaltningens förslag till remissvar. 
 
Ärende nr 22: Sammanställning av avvikelser i hälso- och sjukvården 1 juli 
– 31 december 2009 
Rådet konstaterade att antalet avvikelser varierar – både från det ena rap-
porteringstillfället till nästa och mellan de olika verksamheterna – men 
hade i övrigt inga synpunkter på förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Ulla Thorslund rapporterade om ärende nr 16, Ekonomisk månadsrapport 
för februari (som ännu inte är klart), att äldreomsorgens beställarenhet fort-
farande ligger över budget eftersom fler äldre har behov av boende än vad 
Farsta stadsdelsnämnd har fått resurser för enligt stadens resursfördelnings-
system. Detta kan bero på en eftersläpning i fördelningsnycklarna som  
resulterar i att fördelningen inte tar hänsyn till att antalet äldre som är över 
90 år ökar mer nu. Rådet konstaterade att det vore bra om pengarna förde-
lades till stadsdelsnämnderna med utgångspunkt från mer aktuell befolk-
ningsstatistik. 
 

§ 6 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  
Från föregående sammanträde:  
1) Bänk vid busshållplatsen Korintvägen i Hökarängen: Thomas Kultti  

rapporterade att förvaltningen förgäves har sökt fastighetsägaren, som mås-
te ge sitt tillstånd innan det kan bli aktuellt att sätta upp en bänk. 

2) Tidplan för verksamhetsuppföljningar 2010: Förvaltningen återkommer vid 
nästa möte.  

3) Aktiviteter för tjejer som inte får eller vill delta i mixad ungdomsverksam-
het: Viss verksamhet anordnas vid Farsta strands fritidsgård i samarbete 
med Kvickenstorpsskolan. 

 
Ulla Thorslund uppmanade rådet att meddela om man har några särskilda  
önskemål som förvaltningen kan tillgodose. Rådet upprepade sitt önskemål om 
billiga verksamhetslokaler och stöd till lokalkostnader. Ulla påminde då om 
Västboda kvartersgård, den nya mötesplatsen för seniorer och anhöriga som  
invigdes den 8 mars. Besökare vid kvartersgården har möjlighet att lämna för-
slag på aktiviteter som skulle kunna ordnas vid kvartersgården. På fråga från 
ersättaren Asta Westerlund lovade Ulla återkomma med besked om det går att 
anordna keramikverkstad. 
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Utvecklingssekreterare Rebecka Strandberg informerade om årets förenings 
bidrag. Ansökningshandlingar har skickats ut och finns även tillgängliga i digi-
tal form på stadens hemsida. Ansökningar ska lämnas in senast den 6 april och 
nämnden fattar beslut om fördelning vid sammanträdet den 20 maj. 
 
På fråga från Ulla Thorslund svarade rådet att man gärna vid sitt nästa möte  
testar den hörselslinga som numera finns installerad i den sammanträdeslokal 
som rådet brukar använda. 
 
Ulla berättade att det anordnas en temakväll om äldreomsorg för stadsdels-
nämnden den 17 mars. 

 
§ 7 Övriga frågor  

Barbro Karlsson berättade att hon och Stig Åström inbjudits till ett möte med 
äldreborgarrådet Ewa Samuelsson (kd) tillsammans med övriga presidier i sta-
dens pensionärsråd. Barbro framförde som en slutsats från det mötet att rådet i 
Farsta har en betydligt mer lyssnande förvaltning än vad många andra råd tycks 
ha, att döma av samtalen vid mötet. 
 
Ove Svensson framförde att det vore bra om parksoffor snöröjs samtidigt som 
parkvägarna plogas, så att stavgångare har möjlighet att använda sofforna när 
de tar paus under sina promenader. Ulla Thorslund lovade undersöka saken, 
men förmodade att detta inte är en prioriterad fråga med tanke på att tillgäng-
liga resurser i första hand behöver användas för att röja parkvägarna. 

 


